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Kære Niels E. Bjerrum, MB 
På vegne af Lena Kongsbach, vicedirektør i Bygge-, Parkerings- og Miljømyndigheden, sender jeg dig hermed 
svar på din henvendelse af 16. december 2024 vedr. julemarked på Kultorvet. 
 
Med venlig hilsen  

Andreas Mateskovic Lyduch 
Politisk koordinator 
BPM Sekretariat 
_________________________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE  
Teknik- og Miljøforvaltningen  
Bygge-, Parkerings- og Miljømyndighed  

 



Bygge-, Parkerings- og Miljømyndighed 

Teknik- og Miljøforvaltningen  

Besvarelse på opfølgende spørgsmål vedrørende 
julemarked på Kultorvet 

Medlem af Borgerrepræsentationen Niels E. Bjerrum (A) har den 16. 

december 2024 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og 

Miljøforvaltningen. 

Spørgsmål 

1. Åbenhed

Der står som et kriterie for julemarkeder: “markederne udformes sådan,

at de opleves som en integreret del af byen, med en passende balance

mellem åbenhed og oplevelsen af at træde ind i et særligt juleunivers.”

Hvordan balanceres hensynet til “åbenhed”, når selve markedet (som

anvist på billeder) er indhegnet (og dermed afskærmer for den

nordvestlige del af Kultorvet)?

2. Samarbejde

I svaret står: “at markederne inviterer til samarbejde med de

omkringliggende restaurationer, butikker og stader, så der også på

denne vis opnås den bedst mulige synergieffekt.”

Hvordan er dette samarbejde udtrykt i ansøgningen? Og hvordan sikrer

forvaltningen, at dette samarbejde sikres?

3. Æstetik

I svaret står: “ at markederne generelt, og især deres yderkant mod den

omgivende by, fremstår med en høj æstetisk kvalitet.”

Hvordan vurderer forvaltningen, at det konkrete marked overholder de

æstetiske retningslinjer?

Svar 

Der er politisk besluttede kriterier for julemarkeder. Der er ikke fastsat 

specifikke, konkrete og målbare parametre for hvert af de overordnede 

politisk besluttede kriterier, men forvaltningen fortager en konkret 

helhedsvurdering af ansøgningerne om julemarkeder, hvilket er i 

overensstemmelse med hjemmelsgrundlaget i vejloven. 

De politisk besluttede kriterier for julemarkeder fremgår ifm. 

forvaltningens annoncering af julemarkeder i Indre By. 
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Det er forvaltningens oplevelse, at arrangører af julemarkeder generelt 

pejler efter disse kriterier, når de tilrettelægger deres julemarkeder. I 

tilfælde af en konkurrencesituation, vil disse kriterier i høj grad blive 

taget i anvendelse, for at vurdere, hvilken af ansøgerne der bedst lever 

op til kriterierne. 

Forvaltningen skal dog, ved behandling af indkomne ansøgninger om 

julemarkeder, som det primære stille vilkår der er saglige efter vejloven. 

Forvaltningen kan derfor ikke detailstyre indholdet i julemarkeder eller 

andre arrangementer, medmindre der er hjemmel til dette i vejloven. 

Forvaltningen har en løbende dialog med arrangørerne, bl.a. med 

udgangspunkt i de overordnede kriterier og de stillede vilkår i 

arrangementstilladelsen. 

Der er politisk stort fokus på julemarkederne, både i Indre By og på 

mere lokale markeder. Derfor afholdes der den 20. februar 2025 en 

workshop om julemarkeder og vinteraktiviteter for at skabe dialog, 

netværk og samarbejde om udviklingen af de københavnske 

julemarkeder.  

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-

miljoeforvaltningen 

Lena Kongsbach 

Vicedirektør 
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